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国际商事谈判和调解 

International Commercial Negotiation and Mediation 

上课时间与地点 

时间：2025 年 5 月 26 日-5 月 30 日、6 月 2 日-6 月 5 日 8:50-12:25 

地点：松江校区西楼 C401 

课程主讲人简介 

Rick Bales 教授教授多种 ADR（替代性争议解决）与劳动/雇佣相关课程，包括侵权法和民事诉讼法。他还在

中国政法大学（北京）和北京大学国际法学院（深圳）担任客座教授授课。此外，Bales 教授曾担任富布赖

特项目专家，在马来西亚吉隆坡的莫纳什大学和印度尼西亚雅加达的特里玛纳加拉大学任教。他是美国全

国仲裁员协会（National Academy of Arbitrators）、美国律师基金会（American Bar Foundation）和劳动与就

业律师学院（College of Labor and Employment Lawyers）的成员，并担任多个仲裁机构的仲裁员，包括联邦

调解与和解服务局（Federal Mediation and Conciliation Service）、美国仲裁协会（American Arbitration 

Association）、北京仲裁委员会/北京国际仲裁中心（Beijing Arbitration Commission/ Beijing International 

Arbitration Center），以及阿布扎比全球市场仲裁中心（Abu Dhabi Global Market Arbitration Centre）。 

Profile 

Rick Bales teaches a wide variety of ADR and labor/employment courses, Torts, and Civil Procedure. He teaches 

regularly in China at China University of Political Science & Law (Beijing) and Peking School of Transnational Law 

(Shenzhen), and has been a Fulbright Specialist at Monash University (Kuala Lumpur, Malaysia) and University of 

Tarumanagara (Jakarta, Indonesia). He is a member of the National Academy of Arbitrators, the American Bar 

Foundation, and the College of Labor and Employment Lawyers, and is on panels for the Federal Mediation and 

Conciliation Service, American Arbitration Association, Beijing Arbitration Commission/ Beijing International 

Arbitration Center, and Abu Dhabi Global Market Arbitration Centre. 

基本信息 Basic information 

院系  School 国际法学院 School of International Law 

学科门类 Fields of Study 国际法 International Law 

所属一级学科名称 Disciplines 法学 Law 

所属二级学科名称 Sub-Disciplines 国际法 International Law 
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课程目标 

    本课程旨在培养学生对国际商事协商和调解理解和应对能力。在本课程结束时，学生将具备：1. 掌握

律师在谈判和调解中的口头沟通技巧；2. 运用人工智能等新兴技术辅助准备谈判和调解会议；3. 运用替

代性争议解决（ADR）原则，通过口头和书面沟通解决客户问题；4. 运用事实调查和分析的律师技能来解

决客户问题；5. 起草适用于谈判和调解的有效法律文件；6. 识别 ADR中常见的伦理困境；7. 对面谈、谈

判和调解的律师技能进行自我评估与反思；8. 理解谈判、调解和仲裁的核心原则与流程；9. 参与并组织

在线谈判、调解和仲裁听证会。 

Learning Goals 

At the end of this course, you should be able to: (1) execute oral communication skills of a lawyer in negotiation 

and mediation; (2) use emerging technology such as artificial intelligence to help prepare for negotiation and 

mediation sessions; (3) implement the principles of ADR to solve client problems in oral and written communication; 

(4) apply the lawyering skills of fact investigation and development to client problems; (5) produce effective legal 

documents written for negotiation and mediation; (6) recognize ethical dilemmas commonly arising in ADR; (7) 

self-evaluate and reflect on lawyering skills in interviewing, negotiating, and mediating; (8) understand the core 

principles and processes of negotiation, mediation, and arbitration; and (9) both participate in and run an online 

negotiation, mediation, and arbitration hearing. 

课程内容 

律师和商业人士经常进行谈判：无论是达成交易、进行采购或销售，还是代表客户解决问题等。本课

程重点关注谈判和调解，同时引入仲裁作为对比。课程结合理论与实践，强调技能培训。部分课堂时间将

用于讲授课程内容、讨论阅读材料以及观看教学视频。大部分课堂时间将用于小组模拟演练。这些模拟场

景来自各种商业和法律背景，但所学技能可以在不同情境中灵活运用。模拟演练的具体主题可根据学生的

偏好进行调整。 

Content 

Lawyers and businesspeople negotiate constantly: to do deals, to make purchases or sales, to resolve problems on 

behalf of clients, etc. This course focuses on negotiation and mediation, with arbitration being introduced for 

contrast. The course combines theory and practice, with an emphasis on skills training. Some class time will consist 

of lecture, discussing the reading, and watching instructional videos. Most class time will be spent on group 

simulations. These simulations are drawn from a wide variety of business and legal contexts, but the skills are 

transferable regardless of context. The precise topics of the simulations may be adjusted according to student 

preferences. 

 

先修课程 Prerequisites 无 

选课对象 Registration Recommendations 硕士、博士 graduate/PhD students 

课时与学分 Lecture Hours & Credits 36 学时 36 Lecture Hours 

授课语言 Language taught 英语 English 
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课程提纲 
讲座 讲座题目 Topical Lectures 上课时间 上课地址 
讲座一 
5 月 26 日（

周一） 
 

替代性争议解决（ADR）简介 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座二 
5 月 27 日（

周二） 
谈判基础 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座三 
5 月 28 日 
（周三） 

聚焦职业道德 
上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座四 
5 月 29 日（

周四） 
多方谈判 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座五 
5 月 30 日（

周五） 
国际谈判 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座六 
6 月 2 日（

周一） 
谈判跨国领土争端 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座七 
6 月 3 日（

周二） 
调解简介 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座八 
6 月 4 日（

周三） 
应对挑战性人物 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

讲座九 
6 月 5 日（

周四） 
仲裁简介 

上午第 2 节至第

5 节课 
西楼 C401 

松江校区 

 


